
 
 

 

  

Január 22. a magyar kultúra napja, mely alkalomból Sopronban a borkultúra került a központba. A 
Liszt-központ Munkácsy-termében Rókusfalvy Pál kormánybiztos, borász, médiaszakember tartott 
előadást. 

Évek óta hagyomány Sopronban, hogy három civil szervezet összefogásában szervezik meg a magyar 
kultúra napjához kötődő programokat. Idén a Keresztény Értelmiségiek Szövetéségnek soproni 
csoportja, a Magyarországi Luther Szövetség soproni csoportja és a Soproni Kálvin Kör meghívására 
érkezett Rókusfalvy Pál kormánybiztos, borász, médiaszakember.  
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Dr. Tóth Károly, a Soproni Evangélikus Egyházközség igazgató lelkésze, az esemény szervezője 
elmondta: 

„A kultúra egy fontos megtartó erő és közösségszervező erő is egyben. Ezen a napon 
mindig kiemelt szerepet kap, de célunk, hogy a hétköznapokat is áthassa a kultúra.” 
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Dr. Farkas Ciprián, Sopron polgármestere beszédében, hangsúlyozta: 

„A magyarság nemzeti imádságának a születésnapját ünnepeljük. A kultúránkból ihletet 
meríthetünk, mely összeköti a magyarságot. Kiállunk a keresztény értékek mellett. A bor is 
a kultúránk része.” 
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A rendezvényen részt vett dr. Simon István alpolgármester, Barcza Attila, Sopron és térsége 
országgyűlési képviselője és Tóth Éva kulturális tanácsnok is. 
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A zsúfolásig megtelt teremben a hallgatóság tagjaiban egy közös biztosan volt, mégpedig a bor iránti 
érdeklődés. 

Rókusfalvy Pál kormánybiztos előadásában kiemelte: 

„Az egyik legszebb borvidékünk a soproni, mely abban a szerencsés helyzetben van, hogy 
az egyik legnagyobb kékfrankostermő-vidék. Ez egy fontos kincs Sopronban.” 

Nekünk csak azt kell tudomásul vennünk, hogy tudunk legalább olyan jó kékfrankost készíteni, mint az 
osztrákok. Meggyőződésem, hogy ezen az úton vagyunk, és a soproniakkal együtt be is fogjuk a világnak 
bizonyítani. 
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Az előadáson a mostani fogyasztási szokásokról is szó esett. 
 
„A fiatalok a célcsoportunk, a fiatalokat próbáljuk visszanyerni, megnyerni. Az látható, hogy a 
borfogyasztás a világban egy olyan tendenciát mutat, hogy a fiatalok az alkoholos italok között nem a 
bort találják meg elsőként. A jelszó az innováció. Innovatív módon kell hozzáállni a dolgokhoz. A magyar 
borászok akár a borkoktélokon, akár a fröccskultúrán keresztül meg fogják találni a fiatalokhoz az utat. 
Az edukáció fontos szempont: a fiatalokat vissza fogjuk szerezni a magyar bornak” – mondta a 
kormánybiztos. 
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Az eseményen közreműködött Labán Roland, a Soproni Petőfi Színház művésze, valamint a Fidelissima 
Vegyeskar. 

 


